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Zápis z 11. zasedání zastupitelstva  
obce Dolní Tošanovice konaného dne 16. 02. 2012  

 
                       _________________________________ * * * ________________________________ 
 
Přítomni členové ZO: P. Blabla, , E. Grygarová, V. Pohludka, M. Gongolová, Mgr. E. 
Bartečková, , A. Škuta, Ing. I. Stříž 
 
Omluvení členové ZO: Mgr. Naděžda Honzáková, X. Starobová 
 
Hosté: J. Dorda 
 

Zaměstnanci OÚ: Ing. A. Schebestová 
 

Zasedání zastupitelstva zahájil starosta obce v 17:00 h. 
 

Návrhová komise: M. Gongolová, Ing. I. Stříž 
 

Ověřovatelé zápisu: E. Grygarová, A. Škuta 
 

Zapisovatelka: Ing. A. Schebestová 
 

  Hlasování: všech 7 přítomných pro                                                                                                          
 
P r o g r a m : 
 

1) Úvod, volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise 
2) Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání 
3) Dodatek k OZV č. 2/2010 
4) Bezplatné převedení pozemků parc. č. 1422/6 a 1422/7 k.ú. Dolní Tošanovice na obec 

Dolní Tošanovice 
5) Smlouvy o odvozu komunálního odpadu s firmami v obci 
6) Diskuse, různé: 

a. Pověření starosty k provádění rozpočtových úprav v rozpočtu obce během 
celého roku a to na příjmových položkách 4112 a 4121. 

b. Smlouva o poskytnutí příspěvku na uhrazení nájmu Obvodního oddělení 
Policie ČR v obci Hnojník 

c. Navýšení příspěvku na prvňáčky v ZŠ Dolní Tošanovice 
d. Nové smlouvy vodné 

7) Závěr 
 

 
 
Ad 1) Úvod, volba ověřovatelů zápisu 

- viz. výše. (proběhlo) 

 

Ad 2) Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání 

Starosta přednesl usnesení z minulého zasedání ze dne 15. 12. 2011 a poté vyzval přítomné 
zastupitele k vyslovení souhlasu s usnesením. 
 

všech 7 přítomných pro 
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Ad 3) Dodatek k OZV č. 2/2010 

Starosta seznámil zastupitele s návrhem doplnění Obecně Závazné Vyhlášky  
č. 2/2010 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů (dále jen OZV) o Dodatek č. 1/2012, který se 
zabývá slevami za poplatek za komunální odpad, pokud k  rodinným domům není zajištěn 
příjezd svozovými vozidly pro svoz směsného odpadu a nejbližší sjízdná příjezdová 
komunikace nebo svozové místo je od hranice pozemku vzdáleno více než 60 m, bude na 
základě písemné žádosti plátci poplatku snížena stanovená výše poplatku tak, jak bylo 
ujednáno již v minulé vyhlášce, konkrétní doplnění je uvedeno přímo v Dodatku  
(příloha č. 1). 

Poté, co se zastupitele s Dodatkem seznámili, vyzval je starosta k hlasování o přijetí 
Dodatku č. 1/2012 k OZV č. 2/2010. 

všech 7 přítomných pro 

 

Ad 4) Bezplatné převedení pozemků parc. č. 1422/6 a 1422/7 k.ú. Dolní Tošanovice na obec 
Dolní Tošanovice 

Starosta podal zastupitelům informace o žádosti společnosti Tozos, která nás 
požádala, zda bychom mohli požádat o bezúplatné převedení výše zmíněných pozemků od 
Pozemkového Fondu České Republiky (dále jen PFČR). Již dnes jsou tyto pozemky součástí 
komunikace, která vede k TOZOSU. Parcely splňují podmínky pro převod – mají zpevněný 
povrch. Konkrétně se jedná o tyto parcely (příloha č. 2). Dále bychom také mohli požádat  
o další parcely, které podobně jako dvě výše zmíněné, jsou již využívány jako místní 
komunikace. Konkrétně tyto parcely: 1526/3; 1531/1; 1562/1; 1567 k. ú. Dolní Tošanovice  
a část parcely 1568 k. ú. Dolní Tošanovice, protože tato parcela splňuje podmínky  
o zpevněném povrchu pouze jednou svou částí (viz. příloha č. 2). 

Zastupitelé si prohlédli konkrétní parcely na mapě.  
Starosta doplnil, že k tomuto kroku je třeba odsouhlasení v zastupitelstvu obce, proto 

je nutné to projednat. Budeme pak na PFČR dokládat Usnesení. Poté vyzval zastupitele 
k hlasování o podání žádosti na PFČR o bezplatné převedení pozemků parcel č. 1422/6; 
1422/7, 1526/3; 1531/1; 1562/1; 1567 a části pozemku 1568 k. ú. Dolní Tošanovice. 

 
všech 7 přítomných pro 

 

Ad 5) Smlouvy o odvozu komunálního odpadu s firmami v obci 

Starosta uvedl, že na pracovní schůzce padl návrh na uzavření smluv o odvozu 
komunálního odpadu s firmami v obci. Zde jsou přichystány návrhy smluv. Cena se 
pohybuje kolem těch 45 Kč/popelnici (na základě vyúčtování, které nám zasílá společnost 
Nehlsen Třinec, s.r.o.). Tuto smlouvu bychom pak uzavřeli, vždy s další novou firmou, která 
by zde podnikala, a odvážel by se jí odpad. Prozatím se jedná o Charitu a Základní školu. 
(viz příloha č. 3) 

Když si zastupitelé prohlédli návrhy obou smluv, vyzval je starosta k hlasování  
o přijetí těchto smluv o úhradě při nakládání s komunálním odpadem, které budou 
uzavřeny mezi obcí a firmou. 

všech 7 přítomných pro  

 

Ad Diskuse, různé: 

a. Pověření starosty k provádění rozpočtových úprav v rozpočtu obce během 
celého roku a to na příjmových položkách 4112 a 4121. 

Starosta informoval přítomné, že dne 14. 2. 2012 proběhl audit a na 
základě doporučení kontrolního orgánu KÚ MSK při výkonu auditu nám 
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bylo navrženo, ať zvážíme možnost, že by byl starosta obce pověřen 
zastupitelstvem k provádění rozpočtových úprav v rozpočtu obce během 
celého roku a to konkrétně na účtech 4112 a 4121. Paní účetní tak nemusí čekat 
na zastupitelstvo, ale schválil by to starosta na základě tohoto pověření, jedná 
se jen o příjmy.  

Poté vyzval starosta zastupitele k hlasování o pověření starosty obce 
k provádění rozpočtových úprav v rozpočtu obce Dolní Tošanovice během 
celého roku, a to na příjmových položkách: 4112 – neinvestiční přijaté 
transfery v rámci souhrnného dotačního vztahu, 4121 – neinvestiční přijaté 
transfery od obcí. 

všech 7 přítomných pro 
 
Zastupitelstvo obce pověřuje starostu obce Dolní Tošanovice k provádění 
rozpočtových úprav v rozpočtu obce Dolní Tošanovice během celého roku, a to na 
příjmových položkách: 4112 – neinvestiční přijaté transfery v rámci souhrnného 
dotačního vztahu, 4121 – neinvestiční přijaté transfery od obcí. 
 

b. Smlouva o poskytnutí příspěvku na uhrazení nájmu Obvodního oddělení 
Policie ČR v obci Hnojník 

Starosta uvedl, že nás se týká částka 4.567,- Kč. Jinak pan starosta 
Hnojníku se na sněmu starostů zmínil, že co se týče Policie ČR Hnojník, tak již 
nechce souhlasit s částkou 350 Kč/m2, zdá se mu nízká. Upozornil, že to 
takhle nechce řešit a má zájem prostory jinak využít, pokud by se nezvedla 
cena za m2, které by obce ve sdružení zaplatily. 

Starosta podotkl, že my jsme za obec rádi, že Policii v Hnojníku máme. 
Uvidíme, co bude tedy příští rok a vyzval k hlasování o přijetí Smlouvy  
o poskytnutí příspěvku na uhrazení nájmu Obvodního oddělení Policie ČR 
v obci Hnojník ve výši 4.567,- Kč. 

všech 7 přítomných pro 

 

c. Navýšení příspěvku na prvňáčky v ZŠ Dolní Tošanovice 
Starosta uvedl, že na sněmu starostů mu pan starosta z Hnojníku 

sdělil, že z obce Dolní Tošanovice přišli k zápisu do první třídy k nim do 
školy tři prvňáčci. Oznámil, že bude postupovat tak, že dostanou papír, se 
kterým se mají na nás jako na obec obrátit, abychom za ně uhradili 
neinvestiční náklady.  

Starosta: „ Já jsem rovnou panu starostovi řekl, že my to hradit 
nebudeme, máme Základní školu s prvním stupněm v obci. My nejsme 
povinni to ze zákona platit, máme spádovou vyhlášku a již jsme to několikrát 
obci Hnojník písemně vysvětlovali. Tohle vysvětlíme i těmto třem rodičům. 

Navíc na pracovní schůzce padl návrh, že zvýšíme příspěvky pro naše 
žáčky, tedy my rodičům nabídneme, že děti u nás neplatí za náklady, ale 
naopak dostanou na své děti příspěvek. 

Pro děti, které by chodily v Hnojníku do školy, to bude vycházet 
nákladově za celý rok asi přes 5000 Kč. Děti jen zapsali, ještě je nepřijali. Takže 
uvidíme, zda sem ti rodiče přijdou, zda tento pokyn k úhradě neinvestičních 
nákladů obdrží.“ 
 

A. Škuta: „ Pak teda každý prvňáček dostane 3000,- Kč v první třídě a opět ve 
třídě třetí další 3000,- Kč?“ 
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Starosta: „ Ano.“ Dále podotkl: „ My se samozřejmě můžeme rozhodnout, že 
budeme tyto neinvestiční náklady hradit. Ale ze zákona nemusíme, my školu 
máme.“ 
 
Poté vyzval starosta k hlasování o udělení finančního přípěvku pro žáky 
Základní školy Dolní Tošanovice od nového školního roku 2012/2013 
následovně:  
 Od školního roku 2012/2013 rodiče dostanou za každé zapsané dítě do 

první třídy příspěvek ve výši 3.000,- Kč na 1. – 2. ročník základní 
školy, který jim bude vyplacen po nástupu dítěte do první třídy, a to 
konkrétně hotově na Obecním úřadě v Dolních Tošanovicích, a to 
v měsíci lednu, tedy ve druhém pololetí školního roku, kdy dítě 
nastoupí školní docházku. 
Pokud by dítě započalo školní docházku během školního roku, bude 
příspěvek přepočítán a zkrácen a vyplacen opětovně v lednu ale 
následujícího školního roku. 

 Od školního roku 2012/2013 rodiče dostanou za každé zapsané dítě do 
třetí třídy příspěvek ve výši 3.000,- Kč na 3. – 5. ročník základní školy, 
který jim bude vyplacen po nástupu dítěte do třetí třídy, a to 
konkrétně hotově na Obecním úřadě v Dolních Tošanovicích, a to 
v měsíci lednu, tedy ve druhém pololetí školního roku.  
Pokud by dítě započalo školní docházku během školního roku, bude 
příspěvek přepočítán a zkrácen a vyplacen opětovně v lednu ale 
následujícího školního roku. (viz. příloha č. 4) 

 

všech 7 přítomných pro 

 
d. Nové smlouvy vodné 

Starosta uvedl, že nové smlouvy na odběr pitné vody, které jsou 
z minulého zasedání schváleny, budou připraveny pro každý obvod – 
výběrový okruh, navrhl, že by se roznos a podpisy nových smluv provedly  
s výběrem vodného v létě, kdy budeme mít hned smlouvy zpátky, navíc v létě 
tam budou všichni, teď v zimě třeba ne. 

Zastupitelé po krátké debatě souhlasili. 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

 
Dále starosta podotkl, že vodné hrazené Horním Tošanovicím se bude 

zvedat a to o 2,- Kč/m3. Takže z 10 na 12,- Kč. Dodají nám novou smlouvu. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

e. Karneval 
Poté starosta uvedl, že škola a školka požádala o příspěvek na karneval ve 
výši 2.000,- Kč. A Vyzval zastupitele k hlasování o poskytnutí finančního daru 
Základní škole D. Tošanovice a Mateřské škole Horní Tošanovice na karneval 
ve výši 2.000,- Kč. 

všech 7 přítomných pro 

 

Diskuse: 

V rámci diskuse požádal o slovo pan Dorda: 
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„Jsem rád, že vás zde v novém roce vidím, jsem důchodce a nemůžu v noci 
spát, jsme na dobré cestě, abychom se zde jako my starousedlíci sžili s novousedlíky, 
ti lidé si jistě myslí, že zde máme krásné výhledy na Beskydy.  
Bylo výročí 100 let školy, vše je all right. Proč dávají rodiče děti do školy do Hnojníku 
a ne k nám, to mě zaráží, vždyť to mají kousek. Měli bychom se nad tím zamyslet, 
abychom s Hnojníkem žili ve vzájemné shodě a abychom ty děti dostali sem do školy. 
Ze zkušenosti dlouholetého funkcionáře vidím, že společné soužití bylo vždy dobré 
… 50 let TJ apod.  Nikdy jsme se nepozastavovali nad tím, zda jsme z Horních 
Tošanovic nebo Dolních Tošanovic. Teď se tam scházíme jako Senior Club a oni nás 
vítají, pan starosta z Horních Tošanovic je rád. A paní Honzáková dělá Senior Club 
dobře. Tak přijďte na fotbal-jarní, třeba tam máte i své děti a budete více v obraze. 
Máme tam jednu novinku, v zimě máme v TJ klubovnu otevřenou od 17 h, jsem rád, 
že tam můžu posedět a povykládat si se sousedy. Tak tam někdy vezměte manželky 
na kafe. Je tam teplo, krb, příjemné posezeníčko, myslím, že do budoucna to bude 
navazovat na budovu vedle. Jsem rád, že se nám podařilo ji dokončit. Třeba chcete 
vědět, proč tak na tom lpím, byl jsem zde od prvopočátku, tak už z úcty ke svým 
spolufunkcionářům, byla to odvaha, že jsme se do toho pustili, děkuji vám ještě 
jednou, říkal jsem si, že sem už nebudu na zasedání chodit, ale až do nové budovy, 
zde ty prostory nejsou vhodné. Lidé Vám dali hlas, tak Vám důvěřují. 

Co se mi nelíbí:  23. 2. to již bude 5 let zavřená Chechlůvka. Vy všichni, prosím 
vezměte si pana majitele na pracovní jednání, nemusí být se mnou, ale pokud mě 
pozvete, tak přijdu a domluvte se, co s tím bude? My zde čekáme na pojízdnou 
prodejnu, na chleba, sedíme naproti, je tu zima a to je hrozné, katastrofa. Ta budova 
Obecního úřadu by pak zde mohla být jako večerka, bez ní se tu žít nedá. Jednu 
zastávku zaplatím 15,- Kč, takže celkem 30,- Kč. Vše ta pojízdná prodejna má, pán je 
vstřícný, já to využívám, ale ostatní málo. Já jim věřím, že to mohou koupit jinde, ale 
já jsem s tímto spokojený, nemusím platit 30,- Kč. Nebylo by vhodné dát to do 
zpravodaje?“ 

 
Starosta odpověděl, že tento obchodník by o to musel požádat a dodržovat třeba 
určité intervaly apod., kdykoli to zde může nahlásit a pak to rádi zveřejníme. 

 
J. Dorda: „Zeptám se ho, chodíme tam s panem Javorským. Sjede třeba až k baráku, 
jede skrz dolinku na Tošanůvky a dále. Já jsem rád, že to tak je. Ale nepříjemné je to 
čekání zde, díváme se na obchod, který jsme zde postavili.“ 

 
I. Stříž podotkl, že pokud nemá obchod a hospoda tržbu, tak zde neotevře a dost 
často to kritizují lidé, kteří zde, když zde bylo otevřeno nechodili a pokud obchodník 
nemá tržbu a zákazníky,tak jsem podnikat nepůjde. 

 
Starosta doplnil, že pan Klus chystá nový projekt, který přijde na OÚ prezentovat, má 
již své záměry s touto stavbou.  

 
J. Dorda: „Ať dá pryč jídelní lístek, už neplatí!“ 

 
Starosta a paní E. Bartečková vysvětlovali, že nemůžete nikomu přikazovat, co má 
mít na svém domě, to opravdu nejde. Můžeme to navrhnout ale ne přikázat. To není 
v naší pravomoci. 

 
J. Dorda: „Proč to všechno tak dlouho trvá, 20 let jsme museli tvrdě bojovat, aby se 
zde budova dodělala, a už se konečně dodělává. Teď vám na závěr ukážu fotografie  
a dokumentaci k akcím, které proběhly …… (staré plakáty, informace a další 
materiály). 
Našel jsem staré plány budovy,tak to v r. 1977 byla povolena stavba.“ 
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E. Bartečková: „Byl jste tehdy v zastupitelstvu?“ 
 
J. Dorda: „Ano.“ 
 
E.Bartečková: „A proč jste stavbu nedodělali?“ 
 
J. Dorda: „Přišla revoluce a bylo nám řečeno, že vše bude jinak. Teď máme nové 
plány. A vy vstupujete do historie, že se budova dokončí! 

Děkuji za možnost pronést pár slov. Již zde nebudu chodit. Přeji vše nejlepší  
a nenechejte v tom starostu samotného!“ 

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

Pošta:  

Starosta informoval přítomné, že již nám byl připsán na účet doplatek Dotace 
z rozpočtu Moravskoslezského kraje na projekt veřejného osvětlení. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

Turnaj v badmintonu. 
Dále starosta informoval, že i letos bude probíhat turnaj v badmintonu ve 
Smilovicích. 
 
M.Gongolová: „Jak jste dopadli minule?“ 
 
Starosta: „Byli jsme třetí od konce, ne poslední! Klidně se na letošní ročník hlaste, já 
se zúčastnit nemohu.“ 
 
E. Bartečková: „Mohou tam jít i obyvatelé, tak je vyzveme.“ 
 
E.Grygarová: „Tak to dejte do zpravodaje.“ 
 
M. Gongolová: „Uhradí jim obec startovné?“ 
 
Starosta: „Ano, je to 200,- Kč, uhradíme to. Do 12. 3. Je nutné podat přihlášky.“ 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

Z á v ě r 
 
 
                Starosta obce ukončil v 18:05 hod. zasedání.   
 
 
Ověřovatelé zápisu:  
 
E. Grygarová   ______________ 
   
A. Škuta    ______________ 


